
Warszawa, 29 czerwca 2012 r. 

Komunikat z posiedzenia 

Trójstronnej Komisji do Spraw Społeczno-Gospodarczych 

w dniu 29 czerwca 2012 r. 

 
Porządek obrad Trójstronnej Komisji ds. Społeczno-Gospodarczych w dniu 29 czerwca br. objął 

następujące punkty: informacja ze wspólnego posiedzenia zespołu ds. ubezpieczeń społecznych  

i zespołu ds. budżetu, wynagrodzeń i świadczeń socjalnych dotycząca zwiększenia wysokości 

wskaźnika waloryzacji emerytur i rent z FUS w 2013 r., informacja MPiPS w sprawie wysokości 

minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2013 r., informacja Ministerstwa Finansów dotycząca założeń 

projektu budżetu państwa oraz kształtowania wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej na rok 

2013, dyskusja dotycząca zniesienia limitu (600 litrów) wwozu paliwa z krajów trzecich do Polski  

w standardowym zbiorniku samochodu ciężarowego, dyskusja dotycząca stawek ryczałtu na używanie 

pojazdu do celów służbowych. Dodatkowo, na wniosek OPZZ z dnia 21 czerwca br., porządek obrad 

poszerzono o punkt poświęcony informacji Ministra Skarbu Państwa na temat prywatyzacji sektora 

uzdrowiskowego w związku z przesłanym do konsultacji społecznych projektem rozporządzenia 

Ministra Skarbu Państwa w sprawie wykazu zakładów lecznictwa uzdrowiskowego prowadzonych  

w formie jednoosobowych spółek Skarbu Państwa. 

 

Posiedzenie, które odbyło się w CPS „Dialog”, poprowadził Minister Pracy i Polityki Społecznej - 

Władysław Kosiniak-Kamysz –- Przewodniczący Komisji. W obradach udział wziął także Sekretarz 

Stanu w MPiPS Jacek Męcina, Podsekretarz Stanu w MPiPS Marek Bucior, wiceministrowie  

z resortów: finansów, transportu, budownictwa i gospodarki morskiej, skarbu państwa, rozwoju 

regionalnego, środowiska, administracji i cyfryzacji, zdrowia oraz przedstawiciele organizacji 

partnerów społecznych. 

 

Przewodniczący Zespołu problemowego ds. budżetu, wynagrodzeń i świadczeń socjalnych Henryk 

Nakonieczny (NSZZ „Solidarność”) w imieniu swoim i Jana Klimka (ZRP) - Przewodniczącego 

Zespołu problemowego ds. ubezpieczeń społecznych, przedstawił sprawozdanie ze wspólnego 

posiedzenia zespołów (19.06.2012 r.) poświęconego zwiększeniu wskaźnika waloryzacji emerytur  

i rent z FUS w 2013 r. Jak poinformował H. Nakonieczny, partnerzy społeczni nie uzgodnili 

wspólnego stanowiska w sprawie wysokości wzrostu wskaźnika waloryzacji emerytur i rent na 2013 r. 

Propozycję strony rządowej - pozostawienia zwiększenia wskaźnika waloryzacji emerytur i rent  

w 2013 r. na ustawowym minimum wynoszącym 20% realnego wzrostu przeciętnego wynagrodzenia 

w 2012 r. - poparła strona pracodawców (BCC-ZP, PKPP Lewiatan, ZRP). Strona związkowa nie 

zaakceptowała rządowego przedłożenia, opowiadając się za waloryzacją nie niższą niż 50% realnego 

wzrostu płac w 2012 r. W związku z brakiem mandatu do zajęcia wiążącego wobec rządowej 

propozycji stanowiska, na dzień 19 czerwca br., nie odnieśli się do niej Pracodawcy RP.  

 

Podsekretarz Stanu w MPiPS Marek Bucior poinformował, że prognozowany przez stronę rządową 

wskaźnik waloryzacji w 2013 r. kształtuje się na poziomie 104,48%. Uzasadniając rządową propozycję 

przedstawił komentarz statystyczny do przyjętej przez Radę Ministrów propozycji waloryzacji 

świadczeń emerytalno-rentowych, jak i przewidywane skutki finansowe dla budżetu państwa z nią 

związane. Podsumował, że jest to optymalna propozycja, jeśli wziąć pod uwagę sytuację finansów 

publicznych, w tym sytuację FUS i potrzebę podejmowania działań zmierzających do zapewnienia 

racjonalnej ścieżki schodzenia z poziomu deficytu sektora finansów publicznych. 

 

Zdaniem strony związkowej realna siła nabywcza emerytur i rent spada, a coroczna waloryzacja nie 

niweluje tej sytuacji. Strona związkowa nie dostrzegła ponadto w prowadzonych w ramach TK pracach 

w tej sprawie właściwej przestrzeni negocjacyjnej wynikającej z art. 89 ust. 3 ustawy o emeryturach  

i rentach z FUS. 

 

Uzupełniając swoje stanowisko - do propozycji rządowej przychylili się Pracodawcy RP. 

 

Trójstronna Komisja nie osiągnęła porozumienia w sprawie zwiększenia wskaźnika waloryzacji 

emerytur i rent w 2013 r. 

 

Minister Pracy i Polityki Społecznej – Przewodniczący TK – poinformował uczestników 

posiedzenia plenarnego Komisji, że stosownie do art. 2 ust. 2 ustawy z dnia 10 października 2002 r.  

o minimalnym wynagrodzeniu za pracę (Dz. U. z 2002, Nr 200, poz. 1679 z późn. zm.), Rada 



Ministrów przedstawiła Trójstronnej Komisji propozycję minimalnego wynagrodzenia za pracę  

od 1 stycznia 2013 r. w wysokości 1600 zł. Propozycja Rady Ministrów będzie przedmiotem 

negocjacji w ramach TK. 

 

Mirosław Sekuła - Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Finansów poinformował, że w związku  

z art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. o kształtowaniu wynagrodzeń w państwowej sferze 

budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw (Dz. U. z 2011 r. Nr 79, poz. 431 z późn. zm.) Rada 

Ministrów przyjęła propozycję średniorocznego wskaźnika wzrostu wynagrodzeń w państwowej sferze 

budżetowej wynoszącego 100% (w ujęciu nominalnym tzn. wynagrodzenia w roku 2013 ustalone 

zgodnie z art. 6 ustawy z dnia 23 grudnia 1999 r. nie będą waloryzowane automatycznie jednym 

wskaźnikiem). Dodał, że dopóki wobec Polski nie zostanie zniesiona procedura nadmiernego deficytu, 

nie planuje się odmrożenia nominalnego funduszu wynagrodzeń podsektora centralnego. 

 

Następnie na forum TK podjęto dyskusję na temat limitu (600 litrów) wwozu paliwa z krajów trzecich 

do Polski w standardowym zbiorniku samochodu ciężarowego. Strona społeczna w Zespole ds. polityki 

gospodarczej i rynku pracy we wspólnym stanowisku, które zaprezentował Jan Feliks Buczek 

(Pracodawcy RP) uznała, że limit należy znieść, gdyż obowiązujące obecnie przepisy prawa w tym 

zakresie stanowią barierę dla rozwoju branży transportowej w Polsce. Zdaniem partnerów społecznych 

podjęcie takiej decyzji byłoby korzystne z punktu widzenia rozwoju gospodarczego Polski. 

Wiceminister M. Sekuła wyjaśnił, że zważywszy na interes państwa w kontekście jego budżetu, 

ewentualne zmiany w przedmiotowym zakresie nie byłyby korzystne. Sprawę postanowiono poddać 

ponownemu przeglądowi i pogłębionej analizie na forum zespołu ds. polityki gospodarczej i rynku 

pracy. 

 

Tadeusz Jarmuziewicz – Sekretarz Stanu w Ministerstwie Transportu, Budownictwa  

i Gospodarki Morskiej przedstawił problem stawek ryczałtu na używanie pojazdu do celów 

służbowych. W związku ze wzrostem cen paliw i potrzebą ustalenia nowych (wyższych) stawek 

ryczałtu Ministerstwo Transportu, Budownictwa i Gospodarki Morskiej, na podstawie analiz 

przeprowadzonych przez Instytut Transportu Samochodowego, przygotowało rozporządzenie 

zmieniające. Projekt rozporządzenia został przekazany do Ministra Finansów w celu uzgodnienia i na 

tym etapie prace związane ze zmianą obowiązujących przepisów w przedmiotowym zakresie znajdują 

się obecnie. M. Sekuła stwierdził, że trudność w tej materii dotyczy sposobu wyliczenia konsekwencji 

finansowych wynikających z ewentualnej zmiany obowiązującej sytuacji prawnej w tym zakresie. 

Niemniej jednak resort finansów podejmie trud ocenienia skutków finansowych wynikających  

z projektowanych zmian. 

W dodatkowo przyjętym punkcie obrad dotyczącym prywatyzacji uzdrowisk informację przedstawił 

wnioskodawca - OPZZ. W przedłożonym do konsultacji społecznych projekcie nowelizacji 

rozporządzenia z dnia 8 października 2008 roku w sprawie wykazu zakładów lecznictwa 

uzdrowiskowego prowadzonych w formie jednoosobowych spółek Skarbu Państwa, które nie będą 

podlegać prywatyzacji (Dz. U z 2008 roku, Nr 192, poz. 1186), Minister Skarbu Państwa proponuje 

pozostawienie zaledwie jednego uzdrowiska nie podlegającego prywatyzacji: „Uzdrowiska Krynica - 

Żegiestów” S.A. z siedzibą w Krynicy-Zdroju. OPZZ skierowało prośbę do resortu skarbu państwa  

o wstrzymanie prac nad projektem i podjęcie niezbędnej wg wnioskodawcy debaty w tej sprawie  

z udziałem NFZ, MZ i Głównego Balneologa Kraju. Wniosek OPZZ został poparty przez NSZZ 

„Solidarność”. 

Wyjaśnienia co do przyjętego kierunku prywatyzacji sektora uzdrowiskowego przedstawił Jan Bury – 

Sekretarz Stanu w Ministerstwie Skarbu Państwa. Dyskusję w tej sprawie zakończono ustaleniem, 

zgodnie z którym w najbliższych dniach problem rozpatrzy Zespół ds. usług publicznych.  

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 


